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DAGSORDEN 

Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Niels Dueholm 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 24. februar 2025 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: Bykontoret 

Tilstedeværende: Flemming Petersen, Morten 
Thrane, Dagny Vistisen, Niels Dueholm, Michael 
Jensen, Anne Knudsen og Lars Christiansen 
 
 
Fraværende:  
 

 

1. Orientering fra formanden 
 
Resumé 

• Tange Sø: Niels har deltaget i mødet om Tange Sø med Jeppe Bruus, minister for grøn trepart og 
Folketingets klima- og miljøudvalg. Opgaven var at give minister og folketingspolitikere om 
borgerperspektivet på Tange Sø. Herunder de rekreative værdier i skovene langs søerne, Ans, 
Tange og hele Bjerringbro-egnen.  

• Indvielse af bygningerne på Å Promenaden: Niels har deltaget som en af fire tale-holdere ved 
indvielsen af bygningerne på Å Promenaden.  

• Kvindegruppen i Byens Hus: Kvindegruppen i Byens Hus havde inviteret til en aften, hvor Niels 
fortalte om Bjerringbro Byforum, og det vi arbejder med.  

• Nytårskur Erhverv: Erhvervsudvalget holdt en god nytårskur, hvor vi kårede Årets Leder og to 
gange Årets Lærling/Elev 

• Elfonden: Byforum har på baggrund af byvækststrategien og det generelle arbejde ansøgt og fået 
en ekstrabevilling til aktiviteter på kr. 100.000, så Byforum i år modtager kr. 400.000 fra Elfonden til 
aktiviteter i byen.  

• Områdefornyelse: På mandag den 3/3 kl. 17 er der borgermøde i Bjerringbro Idræts- og 
Kulturcenter. Teknisk udvalgs formand Torsten Nielsen deltager. Niels præsenterer 
områdefornyelsen på vegne af borgerne. 

• Møde om Byvækststrategi med Poul Due Jensen Fonden: Niels og Flemming har haft et rigtigt 
godt møde med fondens direktør Kim Nøhr Skibsted. Se mere under punkt 7.  

 
Drøftelse og konklusion 
 
Taget til efterretning 

2. Orientering fra bychefen 
 
Resumé 

• Kundetælling – Jeg har i dag haft rundtur med IMAS og elektrikeren for at placere kundetællerne 
helt præcist. Det næste skridt er dels en fælles invitation til alle detailhandlere, så de kender 
projektet og dels skal der hentes tilladelser til opsætning på bygningerne. Det sker gennem et 
fælles skriv til ejendomsejerne i samarbejde med Viborg Kommune.  Der skal fortsat afklares 
betaling af strøm, men håbet er, at en del bygningsejere vil tage udgiften på sig, da beløbet er 
forholdsvist lille.  

• Handels- og Familiemesse – Linda og jeg deltog i går på messen, hvor fokus var på 
Byvækststrategien gennem en del gode snakke med messegæsterne samt en konkurrence om 
byvækststrategiens indhold.  
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• Detailkalender – En ny detailkalender er nu udarbejdet og indsat i den fælles årskalender for 
Byforum, der kan findes i OneNote. Som noget nyt har vi valgt at lave en række online 
markedsførings-events på kendte begivenheder. Første gang var Valentinsdag, hvor 9 butikker 
deltog, og hvor vi på 7 forskellige opslag nåede 33.000 visninger. Det er vi ret tilfredse med.  

• Bykalenderen – vi har i januar og februar måned lavet en online-kampagne på sociale medier for 
vores bykalender. Det har givet en voldsom fremgang i besøgstallet. Nu kører vi en prøveperiode, 
hvor vi vil reklamere for udvalgte aktiviteter fra kalenderen på sociale medier gennem opslag, for at 
se forskellen. (Der vil være udfald pga. periodeforskydninger). Vi laver nu en anden form for test 
med opslag på Facebook for at måle de forskellige metoders effekt.  

 
Periode Visninger Brugere Visninger/Bruger Tid i snit (min.sek) 
20/11-20/12 2024 205 (3165) 75 (1464) 2,73 (2,16) 1.25 / 0.42 
13/1-13/2 2025 3485 (7052) 1188 (2855) 2,93 (2,47) 1.01 / 0.52 

Tal i parentes er for hele Bjerringbro.dk 
  

• Årsmøder – To udvalg har nu holdt årsmøder og detail holder den 5. marts.  
• Å Promenaden udbud – Badebroerne på Å Promenaden sendes i udbud i disse uger.  
• Indvielse af udeområde ved Tange Sø – udformet af Gudenaacentralen og Viborg Kommune – sker 

omkring påske. Jeg har sagt ja til, at vi gerne vil bakke op om indvielsen ved at gøre reklame for den 
og deltage på dagen.  

• Nøglebox og brug af bykontoret til møder – både box og ekstranøgle er ankommet. Jeg skal bare 
lige have tid til at sætte den op. Når det er klaret, får I alle besked. Dermed kan de fem udvalg 
benytte lokalerne til at holde møder. Formålet er at holde udgiftskontoen til mødelokaler nede. Vi 
sætter en kapsel-kaffemaskine op, så det er nemt at gå til mht. kaffe til møderne. I bedes skrive til 
Linda og give besked om, at I vil bruge lokalerne til at holde møde – så har hun overblikket.  

• Royal Run: I forbindelse med RR i Viborg den 9. juni er der mulighed for at madentreprenører kan 
stille op og sælge fødevarer de 45.000 forventede gæster. Jeg har derfor sendt invitation ud til de 
relevante medlemmer, som så selv kan tage fat i Vi Er Viborg, der står for koordineringen.  

 
Drøftelse og konklusion 
Taget til efterretning 

3. Årsregnskab 2025 
 
Resumé 
Bestyrelsen gennemgår årsregnskabet for 2025 
 
Vedlagt:  

- Årsregnskab for Bjerringbro Byforum 2025 
 
Drøftelse og konklusion 
Udkastet til regnskabet blev taget til efterretning uden videre kommentarer.  

4. Planlægning af generalforsamling 2025 
 
Resumé 
Torsdag den 20. marts holder Bjerringbro Byforum generalforsamling i Viften, Gudenåhuset.  
Indkaldelsen bringes jf. vedtægterne i Bjerringbro Avis i uge 9, og udsendes på mail til alle medlemmer 
torsdag den 27. februar. Forslag til generalforsamlingen skal senest være formanden i hænde fredag den 7. 
marts.  
 
Bestyrelsen bedes forholde sig til følgende:  

• Valg af dirigent 
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• Mødetid for bestyrelsen 
• Praktik omkring afviklingen af generalforsamlingen 
• Spisning efterfølgende – hvem deltager 

 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen besluttede at:  

• Steffen Laursen er dirigent 
• Mødetid kl. 17.30 for bestyrelsen, generalforsamling kl. 18.00 
• Indkaldelse ud i uge 9 på mailchimp + annonce i avisen m. rettelse af trykfejl i uge 10 
• Revisor, bogholder, dirigent og bestyrelse spiser efter generalforsamlingen 
• Forberedende møde den 17/3 

5. Status på detailudvalget 
 
Resumé 
Siden bestyrelsesmødet den 5. december 2024 har detailudvalget fået Morten Thrane som formand og som 
repræsentant i bestyrelsen, og et detailudvalg er blevet udpeget.  
 
Detailformanden kommer med en kort status på det hidtidige arbejde i udvalget siden december, og 
udvalgets ønsker og tanker for den kommende tid.   
 
Drøftelse og konklusion 
Morten orienterede om at 

• Et nyt detailudvalg er nedsat bestående pt. af: Sander Pedersen, Bettina Hansen, Elin Pedersen og 
Sanne Overgaard. Men der er plads til flere.  

• Detailudvalget har besluttet at byens øvrige handlende aktiveres i planlægning af de større 
detailevents i samarbejde med udvalget.  

• Detailmedlemmerne inviteres til et par årlige cafémøder, hvor de orienteres om arbejdet i udvalget 
og har mulighed for at stille spørgsmål.  

• Detailkalenderen er udvidet med en lang række nye aktiviteter.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
 

6. Status på Broen 
 
Resumé 
Det kommunale tilskud til Broen udløber i april/maj måned. For at kunne fortsætte det videre arbejde med 
et værested for byens unge under 25, har Bjerringbro Byforum sendt en ansøgning til en lokal fond om 
støtte resten af året.  
 
Bychefen giver en status på arbejdet med Broen, og en evt. status på ansøgningen. 
 
Drøftelse og konklusion 
Niels orienterede om, at der har været positiv respons på ansøgningen, men den endelige beslutning endnu 
ikke er taget.  
 
Lars orienterede om det foreløbige arbejde med Broen, og de gode takter, der er for stedet.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
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7. Møde med Poul Due Jensen Fonden 
 
Resumé 
Tirsdag den 28. januar holdt Niels Dueholm og Flemming Petersen møde med Poul Due Jensen Fondens 
direktør Kim Nøhr Skibsted. På bestyrelsesmødet vil Niels og Flemming orientere om mødet og det arbejde, 
der sidenhen er sat i værk.  
 
Drøftelse og konklusion 
Niels og Flemming orienterede om et godt og givtigt møde med Kim Nøhr Skibsted, hvor de mødte stor 
interesse og velvillighed over for den nye Byvækststrategi og arbejdet i Bjerringbro Byforum.  
Det er aftalt, at Byforum skal udarbejde en ansøgning for planlagte projekter i 2025 samt forberedende 
indsatser for 2026. Herunder kulturaktiviteter, markedsføring og aktiviteter for udeliv. Ansøgningen tager 
udgangspunkt i den nye Byvækststrategi og dens gennemførelse.  
Ansøgningen skal være færdig med udgangen af marts.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

8. Sikre skoleveje i Bjerringbro 
 
Resumé 
I forbindelse med Viborg Kommunes høring om den nye trafikplan indsendte Bjerringbro Byforum den 22. 
april 2024 et høringssvar. I høringssvaret påpegede Byforum at der udover de foreslåede initiativer i 
trafikplanen vil være et fortsat behov for trafikinvesteringer i Bjerringbro som konsekvens af, at alle 
skolebørn samles på den samme skolematrikel i Bjerringbro.  
 
Bjerringbro Skoles skolebestyrelse har nu udarbejdet en henvendelse til Viborg Kommune med en række 
konkrete initiativer, der skal sikre, at byens børn har så sikre skoleveje som muligt.  
 
Bestyrelsen bedes drøfte skolebestyrelsens henvendelse med henblik på, om bestyrelsen ønsker at 
Byforum tager nogle initiativer i den henseende, og i så fald hvilke.  
 
Vedlagt:  
- ”Sikre skoleveje i Bjerringbro” - skrivelse fra Bjerringbro Skoles skolebestyrelse  
 
Drøftelse og konklusion 
Teknisk udvalg besluttede den 29/1-2025 at sende en ny trafikanalyse om sikre skoleveje i høring hos 
skolebestyrelserne. Bestyrelsen besluttede derfor at afvente denne proces. 

9. Evt. 
• Sdr. Skolegrunden forventes at gå i udbud i maj måned.  
• Udsendelse af kontingentopkrævning bør tilpasses kalenderåret, så vi sender kontingenterne ud så 

tidligt på året som muligt.  
 

10. Godkendelse af referat 
 
Forslag fra formanden 
Idet de enkelte punkter referatføres løbende under mødet, er referatet godkendt ved mødets afslutning. 
Det enkelte bestyrelsesmedlem kan inden 5 dage efter udsendelse af referatet fremsende eventuelle 
kommentarer til referatet til formanden  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen vedtog formandens forslag.  
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Næste møde i bestyrelsen…. 
 
Forberedende møde for generalforsamlingen mandag den 17. marts kl. 19, med statusmøde med 
erhvervsudvalget kl. 18.  
 
Næste ordinære bestyrelsesmødet: Mandag 7. april kl. 19-21. Statusmøde med borgerudvalget kl. 18-19 


